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Nou proiect de lege pentru prosumatori. Trei modifi cări importante 

Un nou proiect de lege care vizeaz ă prosumatorii cu capacit ăţi de 
maximum 200 kW a intrat pe circuitul palamentar iar  primele dezbateri 
pe marginea lui ar urm ă să înceap ă săptămâna viitoare, a declarat 
Istvan-Lorant Antal, pre şedintele Comisiei pentru Energie, 
Infrastructura energetic ă şi Resurse Minerale din Senat. 
 

Legea ar aduce practic trei modificări importante pentru prosumatori, după 

cum a spus Antal: posibilitatea de a dona energia livrată în reţea altui 

consumator, posibilitatea de a compensa financiar excesul de energie 

injectat în reţea cu sumele plătite pentru gazele naturale consumate, 

desigur dacă prosumatorul are acelaşi furnizor, şi de gaze şi de energie 

electrică şi obligaţia furnizorului de a plăti prosumatorului pentru energia 

livrată în reţea luna viitoare şi nu peste 24 de luni. 

Iată ce a spus Antal, prezent la o conferinţă de presă pe teme de energie 

organizată de ziarul Bursa: 

“Sper ca săptămâna viitoare să dezbatem legea – am luat avizele de la 

Consiliul Legislativ, urmează să-l iau de la Ministerul Energiei – lege care 

este una născută  dintr-un dialog foarte pragmatic cu toate părţile care au 

un interes privind prosumatorii. 

Ne-am raportat la energia produsă ca la o proprietate. 



Prosumatorul, dacă produce un surplus de energie electrică, o să aibă 

posibilitatea să doneze surplusul de energie către spitale, case de cultură, 

sau chiar membrilor de familie, adică la un alt loc de consum. 

Am mai introdus cred eu o chestie foarte bună  şi importantă – dacă ai 

acelaşi furnizor de gaze şi de energie electrică, atunci tot aşa, surplusul de 

energie electrică produsă, care va fi cuantificat într-o valoare, valoarea 

respectivă să poată fi decontată şi din factura de gaze naturale. Iar a treia 

modificare foarte pertinentă se referă la este posibilitatea de a deconta 

surplusul de energie electrică la o lună şi nu la 24 de luni”. 

Proiectul despre care vorbeşte Antal a fost semnat de 13 parlamentari, 

dintre care câte doi de la PNL şi de la PSD şi restul de la UDMR 
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În 2030, România va avea o capacitate de interconex iune de 7.000-
8.000 MW – Ivan, Transelectrica 

Capacitatea liniilor de interconexiune între re ţeaua electric ă din 
România şi cele din statele vecine ar urma s ă se dubleze pînâ în 2030, 
inclusiv pe direc ţiile est şi nord, a declarat directorul Dispeceratului 
Energetic Na ţional (DEN) de la Transelectrica, Virgiliu Ivan, la  o 
conferin ţă organizat ă de ziarul Bursa. 
 

Şeful DEN spune că, după declanşarea războului din Ucraina, priorităţile 

de interconectare cu sistemele energetice vecine s-au adaptat şi ele. 



“Până anul trecut în februarie, când a început războiul, focusul nostru era 

către sud şi către vest, dar în prezent ne-am reorientat şi am iniţiat proiecte 

către est şi nord, de interconexiune cu Republica Moldova şi Ucraina, unele 

sunt mai  avansate, altele la început. Începem să devenim un pol de 

Securitate în zonă. În prezent avem 11 linii de interconexiune de 400 kV, în 

2030 vom ajunge la 16-18 linii, ceea ce ne va situa într-o poziţie foarte 

bună, şi va deschide orizontul către toate regiunile. Acum, capacitatea 

transfrontalieră este de 3.500 MW, şi prin aceste investiţii vom depăşii 7-

8.000 MW, deci potenţialii investitori în energie regenerabilă vor putea să 

îşi vândă energia şi pe pieţele externe”, a spus Ivan 

Şeful DEN a reiterat apelul la creşterea consumului intern de energie. “Vă 

spun iarăşi despre un of al nostru – racordarea de consumatori noi. Ne 

dorim să vină consumatori mari de energie electrică, pentru că fără 

consumatori multitudinea aceasta de investiţii în prducţia de energie nu va 

fi valorificată la întregul potenţial. Insist pe promovarea consumului şi 

atragerea investiţiilor pe zona de consum. Dacă vine un consumator de 

400 MW în Dobrogea îl racordăm mâine”, a mai spus Ivan care a dat 

exemplul dezechilibrului profund din zona Dobrogei – 4.000 de MW 

producţie dar doar 400 MW consum. “Avem soluţii de racordare de 

consumatori în aproape toate staţiile Transelectrica”, a mai spus şeful 

DEN. 

 


